
Zasedání předsednictva ASO – 30. května 2011 
 
 
Předsednictvo ASO na svém květnovém zasedání projednalo následující 

body: 

 
a) Členové předsednictva zhodnotili organizaci, průběh a účast na 

demonstraci svolané ČMKOS a ASO na den 21. května 2011 na 
Václavské náměstí v Praze, jako protest proti připravovaným vládním 
reformám, velmi kladně. Demonstrace byla připravena velmi dobře, účast 
byla značně vysoká. Byla zaznamenána celá řada kladných ohlasů a 
hodnocení také od občanů. Jako velmi pozitivní moment lze hodnotit 
nemalou účast občanů-neodborářů, kteří přišli na Václavské náměstí také 
podpořit demonstraci a vyjádřit tak nesouhlas s vládními reformami. 

 
b) Předsednictvo ASO se zabývalo stavem projednávání vládních reforem. 

Negativní stanovisko odborů k přístupu vlády k jednání o reformách bylo 
vyjádřeno už opuštěním zasedání RHSD ČR svolaného na 21. dubna 
2011. Hlavním důvodem byl od samého počátku nezájem vlády 
diskutovat o návrzích odborů, která vychází ze snahy eliminovat tvrdé 
dopady reforem důchodové, daňové, zdravotnické a sociální na veškeré 
obyvatelstvo. 
 
Členové vlády sice neustále deklarují, že jsou ochotni jednat, avšak 
výsledek všech jednání byl zatím většinou nulový. V diskusním pořadu 
ČT „Otázky Václava Moravce“ v neděli 29.5.2011 ministr financí 
Miroslav Kalousek opět veřejně vyhlásil, že je vždy k jednání připraven, 
proto předsednictvo ASO uložilo předsedovi ASO Bohumíru Dufkovi a 
místopředsedovi ASO Jaroslavu Pejšovi dojednat s ministrem financí 
Miroslavem Kalouskem schůzku a projednat s ním zejména důchodovou 
reformu a reformu daní. 

 
c) Místopředseda ASO Jaroslav Pejša seznámil předsednictvo s posledním 

jednáním tripartity, které se konalo 20. května 2011. Na programu byly 
opět návrhy všech čtyř reforem, tj. sociální, důchodové, daňové a 
zdravotnické. Vzhledem k tomu, že ke všem reformám má řadu vážných 
výhrad nejen strana odborů, ale také strana podnikatelů, mělo by být do 
10. června 2011 svoláno mimořádné jednání tripartity. 
 
Odborové sdružení železničářů seznámilo přítomné členy předsednictva 
s Prohlášením, které přijalo společně s Federací strojvůdců ČR. 
V souvislosti s tím, a v kontextu celé situace v projednávání vládních 



reforem, je OSŽ rozhodnuto, pokud nebude do 10. června 2011 dosaženo 
pozitivního výsledku v těchto jednáních, zorganizovat na železnici stávku. 
Následně předsednictvo ASO rozhodlo, že k prosazení požadavků odborů 
je odhodláno použít i razantnější kroky včetně stávky a blokády dopravy. 
Realizací těchto kroků předsednictvo ASO pověřilo užší vedení ASO. O 
tomto rozhodnutí předsednictvo ASO vydalo Prohlášení, se kterým byla 
seznámena také média. 

 
d) Dne 11. dubna 2011 bylo po dlouhé době svoláno zasedání Pracovního 

týmu RHSD ČR pro daně a pojištění. Projednávány byly Teze daňové 
reformy 2013 a Zelená kniha o budoucnosti DPH. K navrhovaným Tezím 
daňové reformy byla vznesena celá řada zásadních připomínek. 
 
 

 
 


